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Vítání občánku proběhlo 20. květ-
na od 17 hodin na Obecním úřadě 
Žichlínek. Malou slavnost zahájily 
děti ze základní školy písničkou. Dále 
byli malí občánci představeni panu 
starostovi a on je následně přivítal do 
naší obce. Následovalo vystoupení 
žáků a závěrečné fotografování.

Přivítanými občánky jsou:
Elizabeth Kozlová,
Matěj Šabacký,
Adam Ruml,
Oliver Valenta,
Tereze Udržalová.

Vítání občánků



Zp
ra

vo
da

j o
bc

e 
Ži

ch
lín

ek
 | 

20
22

 | 
čí

sl
o 

3 
| w

w
w

.z
ic

hl
in

ek
.e

u

32

Cyklovýlet se letos konal poprvé, a to 
v neděli 19. 6. 2022. Nebyla moc velká 
účast, ale my jsme se nenechali odra-
dit, a i v malém počtu vyrazili směrem 
k žichlínskému poldru. Vyšlo nám 
pěkné počasí. Po cestě jsem se stavili 
na třešně a užívali si krásné přírody. 
Trasa měřila asi 5 km, nic náročného, 
i nezkušený cyklista by ji v pohodě ujel. 
Naši cestu jsme ukončili na fotbalovém 
hřišti, kde jsme si opekli párek, dali 
limonádu a tatínci pivečko. Doufám, že 
jsem vás aspoň trochu nalákala a v dal-
ších letech se zúčastní více tatínků.

Anna Indrová

Meteorologové nás na dětský den, který 
se konal 4. června od 14:00 hodin, 
strašili bouřkami. Toto počasí naštěstí 
nevyšlo a my jsme si mohli odpoledne 
užít. Pár kapek sice spadlo, ale to nikoho 
neodradilo.

Ve 14 hodin, kdy dětský den začal, jsme 
měli pocit, že se nikomu nechce anebo 
na to lidé zapomněli, protože ke startu 
přišlo pouze několik málo dětí s rodiči. 
To se však ukázalo jako zbytečná starost. 
Na konci bylo totiž rozdáno 143 balíčků 
s cukrovinkami, což není zas tak málo.

Děti s rodiči prošli krátkou trasu a na 
stanovištích plnili různé disciplíny, které 
si pro ně připravily zájmové složky ze 
Žichlínku. Po splnění disciplín dostaly 
děti sladkou odměnu, mohly si nechat 
namalovat něco na obličej, upravit si 
vlasy anebo si zařádit na pouťových 
atrakcích. Dále byly připraveny nafuko-
vací koule, do kterých si vlezly a potom 
se koulely, nebo narážely do kamarádů 
a společně vytvářely různé kreace. 
K této zábavě si všichni mohli dopřát 
pití i jídlo, které bylo připraveno.

Všem, kteří se na organizaci dětském 
dnu jakkoli podíleli, děkuji za čas 
a přípravu. Také děkuji obci za dotované 
atrakce.

B. Indrová

 Cyklovýlet na Den otců

Dětský den

V příštím roce by se měla kompletní 
opravy dočkat nejen ulice Lidická, ale 
hlavně občané a řidiči, které její sou-
časný stav dlouhodobě trápí. Vyplývá 
to z jednání, jež proběhla mezi vedením 
města Lanškroun a zástupci Pardubic-
kého kraje. Provedena tak bude oprava 
živičných povrchů a odvodnění vozov-
ky. Celkem je cena investice odhadová-
na na více jak 13 mil. Kč.

Na základě usnesení ze zasedání rady 
města přijatého na konci března žádalo 
vedení města Lanškroun Pardubic-
ký kraj, vlastníka silnice III. třídy 
č. 36810, ulice Lidická, Lanškroun, 
o zařazení její opravy do plánu inves-
tičních akcí. Následně po této výzvě po-
soudil technický stav vozovky pracov-
ník správy a údržby silnic. Na základě 
tohoto posouzení budou ještě v tomto 
roce zahájeny přípravy projektové do-
kumentace. „Při sestavování letošního 
plánu jsme alokovali významnou část-
ku na projekční přípravy a po schvá-
lení rozpočtu 2022 zastupitelstvem 
je možno zahájit výběrová řízení na 
projektanty akcí v roce 2023. Zmíněná 
silnice III. třídy bude tedy připravena 
na zařazení do investic pro rok 2023,“ 
vyplývá z reakce náměstka hejtmana 

zodpovědného za dopravu Michala 
Kortyše. Jde tedy o velký posun v jed-
náních a v podstatě o nejbližší možný 
termín opravy. Vedení města si velmi 
váží tohoto vstřícného kroku ze strany 
Pardubického kraje, který povede 
k trvalejšímu a komplexnímu zlepšení 
současné neutěšené situace. Zároveň 
s opravou ulice Lidická proběhne také 
oprava chodníků a veřejného osvětlení. 
Ta bude financována z rozpočtu města 
Lanškroun. „Reakce Pardubického 
kraje, který je vlastníkem komunikace, 
je potěšující. Město Lanškroun chce 
být na opravu ulice Lidická připraveno, 
proto již zadalo zpracování podkladů 
pro opravu chodníků podél Lidické uli-
ce. Chodníky jsou naopak ve vlastnictví 
města a je důležité mít připravenu 
jejich opravu v návaznosti na opravu 
povrchu vozovky. Vše nasvědčuje 
tomu, že se řidiči opravy konečně 
dočkají,“ dodává starosta města Radim 
Vetchý. Před samotnou opravou budou 
také osloveni všichni vlastníci inženýr-
ských sítí.

Tisková zpráva města

Ulice Lidická se v  příštím roce 
dočká opravy

Slovo starosty 
obce

Milý občané a čtenáři našeho 
zpravodaje,

máme tu opět léto. Rozjíždíme 
se na zaslouženou dovolenou, 
někdo dříve, někdo později, ať už 
do zahraničí, či po naší krásné 
zemi. Dětem začaly prázdniny, 
po vydařeném nebo méně vyda-
řeném vysvědčení si určitě užijí 
své dvouměsíční volno. Pevně 
doufám, že prázdniny a čas do-
volených prožijete v příjemném 
teplém počasí a dobré pohodě.

Jsem rád za uskutečněné a my-
slím si i vydařené akce, děkuji 
všem, kteří přiložili ruku k dílu. 
Letošní dětský den zrealizovaný 
za přispění našich dobrovol-
ných spolků - hasičů, myslivců, 
fotbalistů a volejbalistů – byl 
obohacen nafukovacími koule-
mi a také závodní formulí pana 
Milana Hrubého. Také vítání 
občánků, tentokrát uspořádané 
na obecním úřadu, se vydařilo 
a přivítali jsme naše nové občán-
ky. V sobotu 25. června uspořádal 
obecní úřad ve spolupráci se 
Spolkem ochotníků v Žichlínku 
„Pouťové odpoledne“. Připravené 
atrakce, nově autodrom a výstava 
veteránů, potěšily nejenom naše 
nejmenší, ale i dospělé. Občerst-
vení v podání ochotníků bylo také 
velmi chutné a osvěžující.

Na závěr ještě informace o akcích 
z rozpočtu obce. Vysoutěžili jsme 
projektování nové školky, vyrostl 
nový přístřešek na kola před 
základní školou, proběhla úprava 
v okolí obecního sálu a tělocvič-
ny. Před podpisem jsou smlouvy 
o směně a nákupu pozemků od 
Zemědělsko -obchodního druž-
stva Žichlínek.

Všem dětem přeji krásné prázd-
niny a dospělým slunečnou 
a pohodovou dovolenou.

Radovan Filip, starosta
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V následujícím textu bych vás chtěla 
seznámit s nejdůležitějšími událostmi, 
které se řešily na veřejných zasedání 
zastupitelstva obce ve 2. čtvrtletí roku 
2022.

Zasedání zastupitelstva obce Žichlí-
nek dne 17. 5. 2022

 - Po vstupech veřejnosti bylo rozhod-
nuto vyřešit parkování nákladních 
vozidel na „nepovoleném“ parkovišti 
na nevyužitém prostranství naproti 
obecnímu úřadu (informovat řidiče 
parkujících vozidel, omezit vjezd 
přechodným oplocením, dopravním 
značením nad danou hmotnost, 
přestupky řešit s PČR).

 - Zastupitelstvo obce schválilo 
směnu pozemku p. č. 3251 o výměře 
48.831 m2 v majetku obce Žichlínek 
za pozemek p. č. 3314 o výměře 
62.975 m2 v majetku ZOD Žichlínek, 
s finančním vyrovnáním rozdílu 
hodnot pozemků ve výši 60 Kč/m2 
nabývaného pozemku (pro: 9, proti: 
0, zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo odkup 
části pozemku p. č. 3098 o výměře 
4.200 m2 v majetku ZOD Žichlínek, 
za cenu 2.000.000 Kč (pro: 9, proti: 
0, proti: 0).

 - Dále zastupitelstvo rozhodlo 
o prodloužení lhůty a doplnění změn 
územního plánu, kde vesměs šlo 
o změny funkčního využití na „ZV – 
Sídelní zeleň na veřejných prostran-
stvích“ (pro: 9, proti: 0, zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo vyúčto-
vání dotace ve výši 59.506 Kč poskyt-
nuté v roce 2021 spolku TJ Žichlínek 
(pro: 9, proti: 0, zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo vyúčto-
vání dotace ve výši 90.000 Kč poskyt-
nuté v roce 2021 v měsících leden až 
červen a ve výši 90.000 Kč poskyt-
nuté v roce 2021 v měsících červenec 
až prosinec společnosti AsturQanto 
(pro: 9, proti: 0, zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo poskyt-
nutí individuální dotace v roce 2022 
Římskokatolické farnosti Žichlínek 
ve výši 150.000 Kč (pro: 9, proti: 0, 
zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo 
Smlouvu o poskytnutí dotace ve 
výši 200.000 Kč od Pardubického 
kraje z Programu obnovy venkova na 
nákup komunálního traktoru (pro: 9, 
proti: 0, zdrželi se: 0).

 - Předsedající informoval o proběhlém 
zadávacím řízení na vypracování 
projektové dokumentace na akci 
Mateřská škola Žichlínek. Ve zjed-
nodušeném podlimitním zadávacím 
řízení bylo předloženo 7 nabídek 
v cenovém rozpětí bez DPH 1.895 tis. 
Kč až 3.364 tis. Kč. Hodnotící 
komise jmenovaná starostou navrhla 
vybrat nabídku dodavatele GARANT 
projekt s.r.o za cenu 1.895.000 Kč 
bez DPH.

Zasedání zastupitelstva obce Žichlí-
nek dne 14. 6. 2022

 - Zastupitelstvo obce schválilo roční 
účetní závěrku obce Žichlínek sesta-
venou k 31. 12. 2021 (pro: 9, proti: 0, 
zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce projednalo návrh 
závěrečného účtu obce Žichlínek 
za rok 2021 a souhlasilo bez výhrad 
s celoročním hospodařením obce 
Žichlínek v roce 2021 (pro: 9, proti: 
0, zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce vzalo na vědo-
mí, že chyby a nedostatky uvedené 
ve Zprávě o výsledku přezkoumání 
hospodaření za rok 2021 neměly 
závažnost nedostatků dle Zákona 
č. 420/2004 Sb., konstatovalo, že tyto 
chyby byly odstraněny neprodleně 
po jejich zjištění a jako opatření k ná-
pravě pro následné veřejné zakázky 
uložilo starostovi důsledně dodržovat 
zákon o zadávání veřejných zakázek, 
zejména v oblasti zveřejňování infor-
mací o veřejných zakázkách (pro: 9, 
proti: 0, zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce doplnilo 
obsah Změny č. 1 územního plánu 
Žichlínek ze dne 23. 11. 2021, 
a to doplněním regulativu plochy 
na p. č. 3019 a 3004: „Podmíně-
né přípustné využití je umístění 
stavby mateřské školy. Podmínkou 
je prokázání dodržení legislativou 
požadovaných hygienických limitů 

pro toto školské zařízení“ (pro: 9, 
proti: 0, zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce projednalo 
žádost ZŠ a MŠ Žichlínek o udělení 
výjimky z nejnižšího počtu žáků v zá-
kladní škole ve třídě a tuto výjimku 
na školní rok 2022/2023 schvaluje. 
Počet žáků v ZŠ bude: 10 žáků v 1. 
ročníku, 11 žáků ve 2. ročníku, 14 
žáků ve 3. a 4. ročníku a 11 žáků 
v 5. ročníku za předpokladu, že toto 
snížení počtu není na újmu kvalitě 
vzdělávací činnosti školy (pro: 9, 
proti: 0, zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce projednalo 
žádost ZŠ a MŠ Žichlínek o udělení 
výjimky z nejvyššího počtu dětí v ma-
teřské škole o 2 děti a tuto výjimku na 
školní rok 2022/2023 schválilo (pro: 
9, proti: 0, zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo prodej 
části pozemku p. č. 171 o výměře 
68 m2 a části pozemku p. č. 172 o vý-
měře 301 m2 panu Evženu Konárko-
vi, za cenu 65 Kč/m2 (pro: 9, proti: 0, 
zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo prodej 
spoluvlastnického podílu ½ nově 
vzniklého pozemku p. č. 297/19 
o celkové výměře 61 m2 panu Zdeňku 
Javorkovi, za cenu 1983 Kč. (pro: 9, 
proti: 0, zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo 
směnu spoluvlastnických podílů 
pozemku p. č. 268/1, pozemku 
p. č. 268/2 a pozemku p. č. 268/6 
tak, že spoluvlastnický podíl ½ 
pozemku p. č. 268/2 o celkové 
výměře 1099 m2, který je v ma-
jetku obce Žichlínek se smění za 
spoluvlastnické podíly ½ pozemku 
p. č. 268/1 o celkové výměře 499 m2 
a ½ pozemku p. č. 268/6 o celkové 
výměře 582 m2, které jsou ve společ-
ném jmění manželů Ivany a Josefa 
Tarešových, s finančním vyrovnáním 
rozdílu, který činí 18 m2 ve prospěch 
manželů Tarešových, a to za cenu 
65 Kč/m2 (pro: 9, proti: 0, zdrželi 
se: 0).

Zpracovala Blanka Hubálková

Jednání zastupitelstva obce

„Ukliďme Česko“
Již druhým rokem se náš spolek zúčast-
nil akce „Ukliďme Česko“. Letos jsme 
čistili koryto naší řeky Moravské Sá-
zavy od obecního úřadu až po rychtu. 
Oproti loňsku jsme posbírali daleko 
méně odpadu a za to bych vám všem 
chtěl za náš spolek moc poděkovat. Je 
vidět, že lidé přestávají být lhostejní 
k prostředí, ve kterém žijí.

Žichlínská pouť
Letošní pouť byla z našeho pohledu 
vydařená. Počasí nám přálo, a proto 
pouť navštívilo rekordní počet dospě-
lých i dětí. Atrakce, které byly dotovány 
obecním úřadem, se rozjely s plnou pa-
rádou a zejména děti jistě uvítaly auto-
drom, který byl u nás v obci historicky 
poprvé. Bylo zajištěno také malování 
na obličej, takže děti se postupně měni-
ly na chodící kytičky a různá zvířátka. 

Hudba hrála, autíčka se nezastavila 
a bramboráky i makrelky voněly široko 
daleko. Také letos se po delší odstávce 
konal fotbalový „srandamač“, který 
byl na umělém hřišti. Nastoupili proti 
sobě ženy a chlapi. A co dodat? Ženy se 
rvaly jako divé a vybojovaly překrásnou 
plichtu. Byla to nádherná, zábavná po-
dívaná a věřím, že tato tradice proběh-
ne i v příštím roce. Všem zúčastněným 
a pořadatelům „srandamače“ děkuji. 
A kdo přišel na pouť včas, měl mož-
nost prohlédnout si výstavu veteránů, 
kterých bylo díky příznivému počasí 
opravdu hodně. Všem majitelům 
těchto krásných strojů našich tatínků 
a dědečků mockrát děkuji za to, že si 
našli čas a ukázali své opečovávané 
stroje. Je vidět, že tradice žichlínské 
pouti dostává úplně jiný směr. Takže se 
již těšíme na příští rok.

Přeji vám krásné prázdniny.

Hynek Glocar, Ochotnický spolek Žichlínek

Ochotnický spolek Žichlínek
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V sobotu 18. 6. 2022 se uskutečnil již tra-
diční nohejbalový turnaj dvojic „Žichlinský 
srandamač“. Počasí nám přálo, ostatně jako 
vždy. Turnaje se zúčastnilo 11 družstev. Hrá-
lo se na dvě skupiny, ze kterých postoupili 
první čtyři a pak klasický pavouk. Po velkých 
bojích se na třetím místě umístili Jiří Beneš + 
Tomáš Novotný, druzí skončili Honza Šebrle 
+ Jirka Šafář a první pozici obsadili vítězové 
loňského ročníku Lukáš Javorek + Tobiáš 
Zemach. Všem moc gratulujeme.

Přišla i spousta lidí, ať už jen na makrelu či 
guláš, anebo jen tak posedět a zafandit.

Všem moc děkujeme a budeme se těšit, že se 
příští rok zase sejdeme třeba v ještě větším 
počtu.

Jaromír Motl

Žichlínský srandamač

Sezóna 2021/2022 byla úspěšně dohrána 
bez jakýchkoli omezení.

Muži A se po 4 sezónách, z toho dvou covi-
dových, nedokázali udržet v I. B třídě Pardu-
bického kraje a tuto soutěž opouští. V nové 
sezóně je čekají soupeři v okresním přeboru 
II. třídy okresu Ústí nad Orlicí. A jaké jsou 
další výsledky?

Muži B - 7.misto v okresním přeboru III. 
třídy,
starší žáci - 3. místo okresní přebor,
mladší žáci - 4. místo okresní přebor,
mladší přípravka - 8. místo okresní miniliga,
bambiny - 3. místo okresní miniliga.

Děkuji všem našim hráčům a jejich trenérům 
za vzornou přípravu a reprezentaci našeho 
oddílu, a tím i obce Žichlínek.

Bambiny jsou naši nejmenší fotbalisté a my 
do nové sezóny oslovujeme chlapce i dívky 
narozené v roce 2016 a 2017. Pokud máte 
rádi sport, volejte 777134017, p. Filip Fran-
tišek ml.

Sportu zdar!

předseda František Filip ml.

Fotbal Žichlínek z.s

Dostali jsme příležitost hrát divadlo 17. června v Osečnici při 
příležitosti oslavy nedožitých 90 let pana Miroslava Zounara. 
Nabídka k nám připutovala přes člena našeho spolku, který 
má rodinu žijící v Osečnici.

Nabídku jsme přijali, i když jsme měli velké obavy, jak to 
zvládneme. Přece jen tolik zkušeností nemáme! Popřemýšleli 
jsme, co bychom mohli publiku předvést. Jednoznačně jsme 
se shodli, že to určitě musí být něco z trilogie Slunce, seno…, 
kde si ho jako předsedu JZD Hoštice pamatuje každý. A tak se 
také stalo. Rozdali jsem si role a začali zkoušet. Později jsme 
se dozvěděli, že na oslavy má dorazit syn Martin Zounar, zná-
mý český herec. Bude tam odhalovat dřevěnou sochu svého 
tatínka, kterou Osečnice nechala na počest pana Miroslava 
zhotovit.

Den D nastal, nervozita se dala krájet, každý si opakoval text 
a na každém bylo znát, že chce podat co nejlepší výkon. Až na 
pár chybiček jsme představení zvládli a potlesk nás přesvědčil 
o tom, že se všem líbilo. Vyfotili jsme se a prohodili pár slov 
s Martinem Zounarem, který se kvůli svým pracovním závaz-
kům nemohl moc dlouho zdržet.

Byla to nezapomenutelná zkušenost a krásný zážitek, když 
si uvědomíme, kdo má tu možnost hrát před opravdovým 
hercem.

Nebojte se, i vy se dočkáte našeho nového představení na pod-
zim na sále v Žichlínku.

Za ochotníky Eva Motlová

Ochotníci v  Osečnici

Divadelní soubor Škeble pod vedením 
pana J. Střechy uvedl dramatizaci 
románu Jaroslava Havlíčka Helima-
doe. Představení sehrál 6. května 
v 19:00 hodin na místním sále. Bohu-
žel mnoho lidí na tuto divadelní hru 
nepřišlo, ale nám ostatním zpříjemnila 
páteční večer.

Už teď bych vás ráda pozvala na 
předpremiéru představení AMINA 
EX MACHINA, které se bude konat 
19. 10. 2022.

B. Indrová

Představení Helimadoe

Stejně jako v loňském roce jsme pro vás připravili soutěž. Čle-
nové ochotnického spolku namalovali kamínky se symbolem 
ochotnického spolku. Kamínky budou od 1. 7. do 31. 8. 2022 
k nalezení u vchodu do Obecního úřadu v Žichlínku.

Smysl hry je jednoduchý. Jeden až dva kamínky si vyzvedni 
a vezmi s sebou na dovolenou, výlet, cestu po naší obci, prostě 
kamkoliv, kam tě napadne. Až najdeš pěkné, originální, 
výjimečné místo, vyfoť se s kamínkem tak, aby byl na fotce 
vidět. Po skončení soutěže členové našeho spolku vyberou 
nejoriginálnější fotografii a obdarují výherce na Žichlínském 
škrpále. Nejde o to, jak daleko kamínek docestuje, ale jak 
originální bude fotka. Kamínek s logem si poté můžeš nechat 
jako talisman, nebo ho nechat putovat dál. Podmínkou je, že 
musíš být občan Žichlínku, nebo dítě, rodič dítěte navštěvu-
jící školku nebo školu v Žichlínku. Fotku zašli do zprávy na 
messengeru Ochotnického spolku Žichlínek.

Soutěž s  ochotníčkem
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R. 1588 prodali Pernštejnové pan-
ství se vším příslušenstvím Adamu 
Herzánovi z Harasova a na Skalce, 
který byl jeho držitelem do r. 1622. 
Herzán opravil opuštěný klášter na 
vlastní zámek a opatřil jej nad vstupní 
branou erby svým a své manželky. 
Tento šlechtic byl velký lakomec 
a vydřiduch. Stálím zvyšováním 
robot, platů a odjímáním práv a výsad 
daných Pernštejny, podnítil poddané 
ke vzpouře proti vrchnosti tak, že jeho 
sídlo v Lanškrouně oblehli a 7x štur-
mem na něj hnali, jak si stěžoval císaři 
Rudolfovi II. V této stížnosti uvádí 
sedláky z Lanškrouna, Lukové, Žich-
línka a Sázavy. (Dochovaný pergamen 
v museu lanškrounském).

Vzbouření bylo potřeno a poddaní, 
kteří hájili své právo u královské 
soudní komory v Praze, svůj spor 
jako obvykle prohráli. Deputace 
poddaných musila se zavázati „pod 
ztrátou hrdel a statků, že budou své 
vrchnosti poslušni a roboty pokorně 
vykonávati“.

Adama Herzána, kterého znali čeští 
stavové, že je velmi zámožný a lakomí, 
donutili svým komisařem v dopro-
vodu 200 rejtarů, k půjčce v částce 
183 000 kop grošů, na odboj proti cí-
saři Ferdinandovi. Adam Herzán na to 
r. 1619 zemřel a jeho synové Zdislav 
Vilém a Jan ze strachu před konfiskací 
prodali panství Karlu Lichtensteinovi 
za 138 000 míšenských grošů dne 
7. července 1622.

Karel Lichtenstein za 30leté války ob-
klopil se smečkou vyděračů a důstoj-
níků, kteří sužovali obyvatelstvo tak, 
že žilo ve strašných poměrech.

Lanškroun s přilehlými vesnicemi utr-
pěl mnoho drancováním a loupežemi 
vojsk císařských i švédských. Oby-
vatelstvo bylo vyvražděno a krajina 
pustla.

V této době došlo i na Lanškrounsku 
k ostrým opatřením proti nekato-
líkům. Souběžně s pokatoličtěním 
docházelo i k poněmčování. Poddaní, 
sužování robotami, procházejícími 
vojsky a násilnou reformací, opouštěli 
usedlosti a utíkali za hranice, hlavně 
do Pruska a Saska. Česká správa měs-
ta Lanškrouna udržela se do r. 1683, 
kdy byla zavedena správa německá. 
Působením jesuity Mateřovkého došlo 
k úplnému pokatoličtění obyvatel-

stva. Lichtenstein všechny nekatolíky 
z Lanškrounska vyhnal.

V Žichlínku byla švédskými vojsky 
gen. Banéra vypálena tvrz Kroten-
flur a 7 hospodářských usedlostí. 
Dle rolle z r. 1654 bylo v této době 
v Žichlínku 32 selských usedlostí, 4 
chalupníci, 10 zahradníků, ale jen 119 
obyvatel. Mnoho uvedených jmen je 
zřejmě násilně poněmčeno, u jmen 
ženských je česká koncovka: kupř. 
Barbara Marežová, Anna Paulerová, 
Justína Mauznerová apod. R. 1682 
došlo k novému osídlení německým 
obyvatelstvem ze Slezska a Hanover-
ska v sev. Německu. Vrchnost nutila 
chalupníky a zahradníky, aby se ujali 
selských usedlostí, ale nikdo kvůli ro-
botám o tato nestál. Mezi lidem šířeny 
a udržovány různé pověry a historky 
o strašidlech, aby byl zlomen jejich 
odpor. Bída doháněla lid k pytláctví 
a rybáctví i přes kruté tresty v případě 
dopadení. Useknutí ruky, oběšení byly 
běžné (obvyklé) tresty. Zastřelení, 
nebo ubití lesním personálem bylo 
úplně beztrestné.

Tato a pozdější doba je velkou obžalo-
bou nemožného a vykořisťovatelského 
feudálního režimu, útisku a temna.

R. 1737 byli ubytováni v Žichlínku 
a okolí podivní vojáci zvaní Muskovitz 
Erazen. Divokého zjevu a chování, 
velice odolní. Jedli s oblibou cibuli, 
česnek a různé trávy, kouřili mnoho 
tabáku a pili velké množství kořalky. 
Sužovali hrozně obyvatelstvo. Odešli 
na jaře r. 1738 s německou armádou.

R. 1757 za války o Slezsko mezi 
Rakouskem a Ruskem, ležela vojska 
gen. Laudona 10 dní v Žichlínku. 
R. 1770 provedeno číslování domů.

R. 1771 – 2 byla velká drahota a hlad 
a z toho vznikaly různé nemoci. Měřice 
žita (asi 45 kg) stála 6 zlatých, měřice 
pšenice 9 zlatých. R 1790 vydal císař 
Josef II robotní patent. Tím zrušeno 
nevolnictví, z roboty bylo možno se vy-
koupit, platit naturáliemi nebo penězi.

Ceny obilí: r. 1812 za 1 měřici 13 zl., 
r. 1813 4 zl., r. 1814 9 zl., r. 1815 11 
zl., r. 1816 8 zl., r. 1817 25 zl., r. 1818 
5 zl., r. 1819 3 zl.

R. 1837 – 39 byla postavena silnice 
z Lanškrouna do Mor. Třebové vedoucí 
přes Žichlínek. V obci byli postaveny 
4 mosty.

R. 1843 – 45 byla postavena jedno-
kolejná dráha z Prahy do Olomouce. 
V Žichlínku postaveno nádraží. (Pod 
nádražím směrem ke Krasíkovu byly 
na rozhraní Čech a Moravy po stra-
nách trati postaveny 2 ozdobné věže 
a slavobrána. Nádraží r. 1924 vyho-
řelo a byla postavena budova nová 
v nynějším stavu).

Na stavbu trati a mostu přes Sázavu 
použito bylo stavebního materiálu ze 
zřícenin tvrze Krotenflur, čímž posled-
ní zbytky tvrze zmizely. Nalezené 
hroty kopí, šípů a 1 sekera odevzdány 
do musea v Lanškrouně. Slavnostního 
otevření dráhy se zúčastnily se zástup-
ci císařského dvora, duchovenstva, 
místodržící český a zástupci českých 
měst.

R. 1848 zrušena byla robota, čímž se 
rolníkům velice ulevilo. Nastává nová 
doba, poměry zvlášť na venkově se 
rychle lepší.

Zřízeny okresní hejtmanství a vole-
ná správa obcí. Dědičné a j. rychty 
jsou zrušeny. R. 1852 byly stanoveny 
hranice pozemků mezi Žichlínkem – 
Lubníkem, Tatenicí, Krasíkovem 
a Rychnovem.

V této a pozdější době vznikají 
manufaktury (první továrny) a velké 
zemědělské usedlosti, kde po vzoru 
dřívějších pánů (šlechty) jsou dělníci 
a čeládka nuceni k 12 – 16 hod. práce 
denně, velmi často za mzdy nedosta-
čující na nejnutnější životní potřeby.

Mnoho dělníků odchází do soused-
ního Německa, kde jsou pracovní 
podmínky příznivější a odměna za 
práci vyšší. Nastává rychlé pronikání 
kapitalismu, který ovládá postupně 
veškeré podnikání a průmyslovou 
výrobu.

R. 1866 válka Rakouska s Ruskem 
přetáhla i naším krajem a vesnicí. 
Nad společným hrobem v Lanškrou-
ně u kostela sv. Máří Magdaleny jest 
památník se jmény padlých vojáků.

Od r. 1866 do r. 1914 vzkvétá země-
dělství tak, že lze mluvit o trvalém 
zlepšení, což projevuje se novými 
stavbami, různým zlepšením práce 
a strojovým zařízením.

Ve zpravodaji budeme postupně pu-
blikovat kroniku naší obce, jedná se 
o věrný přepis bez jakýchkoli úprav. 
Originální kronika je přístupná 
veřejnosti na obecním úřadě.

Životopis kronikáře 
Václava Hejla

Václav Hejl se narodil 2. listopa-
du 1904 ve Výprachticích, kde též 
vychodil školu obecnou a měšťan-
skou. Po ukončení školní docház-
ky vyučil se v roce 1921 kovářem 
a podkovářem. Do nástupu 
základní vojenské služby pra-
coval se svým otcem v kovárně. 
V r. 1924 nastoupil k ženijnímu 
pluku v Bratislavě. Po ukončení 
vojenské služby v r. 1926 vrátil se 
ke svému řemeslu. Stal se členem 
has. sboru. V r. 1944 v dubnu 
vstoupil do partyzánského odboje 
proti okupantům a vrátil se po 
osvobození v květnu 1945. Byl 
zvolen předsedou MNV ve Výpra-
chticích. Na podzim téhož roku 
odstěhoval se s rodinou do Žich-
línka, kde opět kovařil. V pozděj-
ších letech stal se členem MNV, 
SČSP a KSČ. v r. 1953 vstoupil do 
JZD. V r. 1957 onemocněl a v dů-
sledku pracovní neschopnosti byl 
požádán MNV, aby pracoval na 
obecní kronice. Ujal se této práce 
v r. 1958 a přes veškeré potíže 
dovedl kroniku až do r. 1959. 19. 
února 1960 po dlouhé a těžké 
nemoci zemřel.

Kronika 

Zdejší krajina dříve než byla osídlena, 
byla součástí hvozdu mezi Čechami 
a Moravou. Těmito pohraničními 
lesy vedly spojovací cesty, které byly 
chráněny hrady a tvrzemi stavěnými 
na vhodných místech při řekách, mo-
čálech, nebo na vyvýšených místech.

Jedna taková spojovací cesta ved-
la údolím od Zábřehu na Moravě 
kotlinou Třebovskou dále do Čech. 
V jižní části nynější obce Žichlínek 

při pravém břehu říčky Sázavy stávala 
na navezeném 8 m vysokém valu tvrz 
Žabinec, později po osídlení kraje ně-
meckými osadníky zvaná Krotenflur. 
Tato tvrz měla za účel chránit pohra-
niční cestu. Tvrz chráněná z jedné 
strany říčkou Sázavou, ze tří stran 
bažinami a neproniknutelným lesem, 
byla opevněna silnými valy a dvojitým 
vodním příkopem. Přístup do tvrze ze 
strany pralesa byl uzavřen padacím 
mostem.

Za vlády Přemysla Otakara II při sou-
stavném osidlování Čech, byla i naše 
krajina v 1. polovině 13. stol. svěřena 
Oldřichu z Drnholce a Heřmanu 
z Ostěchu k osídlení. V té době byla 
v majetku královské komory.

V r. 1286 dostal v užívání krajinu 
Záviš z Falkenštejnu v odměnu za 
potření loupežného rytíře Borše 
z Krasíkova, kterému za trest nechal 
useknout palec pravé ruky. Po spik-
nutí proti králi Václavovi II v r. 1289 
byl Záviš pod hradem Hluboká sťat 
prknem a majetek zdejší přešel opět 
do držení královské komory.

V r. 1304 daroval král Václav II 
panství Lanšpersko -lanškrounské 
klášteru Zbraslavskému. K tomuto 
panství patřila zdejší tvrz uváděná již 
pod jménem Krotenflur s přilehlými 
dvorci a vesnicemi. V darovací listině 
jest uvedena naše obec latinským 
názvem Sichlings Ville a naproti tvrzi 
stojící dvorec (v místech nynější rych-
ty) uveden jménem Giršlavský.

R. 1356 směnil klášter Zbraslavský 
s nově vytvořeným biskupstvím 
litomyšlským zdejší majetek za 
panství blíže Prahy. Učinil tak proto, 
že kraj ovládli loupeživý rytíři. Byli 
to zejména Haiman z Dubé, Ješek 
ze Šilperka, Petr z Písečné a Oldřich 
z Brandýsa, kteří utiskovali a olupo-
vali obyvatelstvo tak, že utrpení lidu 
bylo nesmírné, jak doslovně píše opat 
Petr v klášterní kronice. Klášter svěřil 
správu kraje Jindřichovi z Lípy. Ten 
si však výtěžek ponechával pro sebe 
a klášteru nic neodváděl.

V r. 1365 byla Janem biskupem 
litomyšlským udělena dědičná rychta 

v Žichlínku Otovi z Lapide.

V r. 1368 stal se biskupem litomy-
šlským Petr Jelito, rodák z Dolního 
Třešňovce, který byl kraji velmi 
nakloněn. Zřídil v Lanškrouně klášter 
a při něm špitál (starobinec) pro 6 
lidí a daroval klášteru tvrz Krotenflur, 
dvůr Giršlavský, obec Žichlínek, obec 
Voglsdorf a dvůr Houževec. Klášter 
byl vedle kostela sv. Máří Magdaleny. 
Později daroval Vratislav z Pernštejna 
klášteru 3 lány polí od Lanškrouna 
po hranice lubnické mezi obcemi 
Sázavou a Žichlínkem, které jsou 
dosud jmenovány špitálské pole. Za 
válek husitských byl klášter zbořen, 
mnichové uprchli a tvrz Krotenflur 
byla opět sídlem loupežného rytíře, 
kterého r. 1438 Vilém Kostka z Postu-
pic potřel a tvrz nově vybudoval.

V době husitské byli správci kraje Je-
ník z Mečkova, Jan Městecký z Opoč-
na a Bohuslav z Kostěnic. Roku 1451 
koupil panství Zdeněk Kostka z Postu-
pic. Za jeho držení má panství a město 
Lanškroun českou správu, kterou 
potvrdil král Jiří z Poděbradský dosud 
zachovaným pergamenem uloženým 
v museu lanškrounském z r. 1454. 
V této době šíří se v kraji nábožen-
ství pod obojí a českobratrské i mezi 
německým obyvatelstvem. Poněvadž 
poslední držitel z rodu Kostků neměl 
mužských potomků (měl jen dcery 
Annu a Markétu), převzal po jeho 
smrti správu panství Jan z Pernštejna 
v r. 1534. Později, když vzali si synové 
Vratislav a Zdeněk z Pernštejna dcery 
po Kostkovi z Postupic za manželky, 
přešlo panství do držení tohoto rodu.

V této době jest zaznamenám rozkvět 
kraje, hlavně města Lanškrouna, které 
obdrželo mnohé výsady jako: volné 
nakládání s majetkem, právo vařiti 
pivo, volný lov a rybolov, právo týden-
ních a výročních trhů a sklad soli.

V Žichlínku byla zřízena v r. 1541 
valcha a bělidlo prádla – plátna.

R. 1561 byla koupena erbovní rychta 
v Žichlínku rodinou Viktorinů.

R. 1579 zakázal Vratislav z Pernštejna 
vyznání českobratrské a jeho sbor 
v Lanškrouně dal rozbořit.

Kronika obce Žichlínek  – 1. část
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Ukliďme Česko

SDH Žichlínek se opět zaregistro-
val jako organizátor celostátní akce 
„Ukliďme Česko“ pro úklid odpadků 
v obci Žichlínek. Hlavní den této akce 
byl 2. duben. K dospělým se přidali 
i mladí hasiči. Uklízeli jsme prostory 
obce od hasičárny směrem na Lan-
škroun a zpět.

Liga MH okresu Ústí nad Orlicí 
v  běhu na 60 m překážek  – 
5. závod ročníku 2021/2022

23. dubna začalo naše soutěžní jaro. 
A bylo soutěžemi doslova „nacpané“. 
Na tu první jsme jeli do České Třebové 
na stadion Na Skalce. Na dráze sou-
těžící nejdřív přeskočí břevno vysoké 
70 cm (starší chlapci mají barieru 
150 cm), poté uchopí dvě štafetové 
hadice dlouhé 10 m, běží s nimi přes 
čtyřmetrovou kladinu, poté je spojí, za-
pojí do rozdělovače a proudničky a pak 
finišují do cíle. Byli jsme překvapeni, 
když sem přijeli závodníci i z jiných 
okresů, a dokonce i z Ostravy, celkem 
se zúčastnilo 107 dětí. Už za krásného 
jarního počasí na modrém tartanu 

jsme potvrdili výborné výsledky z pod-
zimu. Nejlepšího umístění dosáhla ve 
starších dívkách (nejpočetnější kate-
gorie – 41 dívek) Tereza Knápková – 2. 
místo (13,87 s), Kamila Pavléková – 6. 
místo (14,36 s), Kateřina Kovářová - 7. 
místo (14,48 s). V mladších dívkách 
se Elen Vorková umístila na 5. místě - 
(18,79 s) z 19 děvčat.

Liga dorostu okresu Ústí 
nad Orlicí v  běhu na 100 m 
překážek  – 3. závod ročníku 
2021/2022

23. dubna odpoledne se na stejném 
stadionu v České Třebové uskutečnil 
další závod dorostu. V běhu na 100 m 
překážek je to podobné jako na 60 m, 
ale kladiny jsou dlouhé 8 m, hadice 
jsou dlouhé 20 m s koncovkami Rot, 
mladší a střední dorostenci mají bari-
eru 170 cm, starší dorostenci 200 cm. 
Celkem soutěžilo 53 dorostenců a do-
rostenek, z našeho sboru pět. A opět 
jsme dosáhli i na medaile. Shodně 2. 
místo obsadil ve starších dorostencích 
Jan Motl (20,28 s) a Kateřina Kovářo-
vá v mladších dorostenkách (21,54 s).

Liga MH okresu Ústí nad Orlicí 
v  běhu na 60 m překážek  – 
6. závod ročníku 2021/2022

V pátek 29. dubna se konala soutěž 
v Chocni. Tato soutěž byla nově i 1. 
kvalifikačním závodem na Mistrovství 
ČR Pardubického kraje (celkem jsou 
4, v každém okrese jeden). Přijeli sem 
nejen ti nejlepší z našeho kraje, ale i ze 
vzdálenějších míst (Ostrava, Sloven-
sko atd.), celkem 212 závodníků, nej-
více bylo starších dívek – 88. Z našeho 
sboru jsme přivezli 6 starších dívek, 2 
mladší dívky a 2 starší chlapce. Konku-
rence byla opravdu špičková a úspě-
chem pro nás bylo i umístění v top 
desítce. Do ní se dostala v mladších 
dívkách Viktorie Břízová – 8. místo 
(17,07 s) a ve starších dívkách Kateři-
na Kovářová – 9. místo (13,72 s).

FlyZone Park Hradec Králové

Odměnou za výborné výsledky byl 
v sobotu 30. dubna výlet vlakem do 
Hradce Králové do zábavního centra, 
kde si mladí hasiči mohli vyzkoušet ho-
rolezecké stěny, olympijskou trampo-
línu, virtuální reality, gladiátora apod. 
Strávili jsme zde čtyři hodiny aktivního 
pohybu, k jídlu jsme si dali pizzu a vý-
borné limonády.

Májové štafety

Po 3 letech jsme se 7. května vydali 
do Vysokého Mýta na soutěž, která 
byla výbornou příležitostí vyzkoušet si 
disciplíny, které nás čekaly v okresním 
kole. První byla štafeta CTIF na 400 m, 
kde je 9 úseků s různými překážka-
mi a provedením (žebříková stěna 
vysoká 2 m, přeskok lehkoatletické 
překážky, přenos hasicího přístroje, 
podlez stojanu, zapojování 15 m hadic, 
volné běžecké úseky atd.). Konal se 
jen jeden pokus a my jsme obsadili 5. 
místo. Následoval požární útok CTIF. 
Ten provádí 9 soutěžících a každý má 
přesně vymezenou činnost (rozvinutí 
hadic a jejich zapojení, vázaní uzlů 
na stojanu, umísťování prostředků na 
stojan, stříkání džberovou stříkačkou 
na nástřikové terče), u které se nesmí 
mluvit! V této disciplíně jsme skončili 
na 6. místě. Dráha na ovále se přesta-

Mladí hasiči SDH Žichlínek  – jaro 2022

věla na štafetu 4 x 60 metrů (překonání 
kladiny, přeskok přes břevno, přenos 
hasicího přístroje a zapojení hadic). 
Každé družstvo může postavit 2 štafe-
ty, počítá se ta lepší. Tady se nám dařilo 
nejvíc, byli jsme 4. Pak už zbývala 
štafeta dvojic, opět může družstvo mít 
2 štafety. První běží velitel kolem mety 
35 m a zpět, další běží první dvojice, 
která rozvine hadici, zapojí do hyd-
rantového nástavce a na proudnici, 
druhá dvojice to zase rozpojí a hadici 
smotá. Náš čas nám stačil na 5. místo. 
Součtem umístění z jednotlivých 
disciplín pak vyjde celkové pořadí. Z 10 
kvalitních družstev našeho okresu jsme 
obsadili 5. místo. Vyhrála Lukavice.

Liga dorostu okresu Ústí 
nad Orlicí v  běhu na 100 m 
překážek  – 4. závod ročníku 
2021/2022

Odpoledne proběhlo na stejném místě 
předposlední kolo Ligy dorostu. Soutě-
že se zúčastnilo 59 dorostenců a doros-
tenek z okresu Ústí nad Orlicí. Z naše-
ho sboru zde bylo 5 zástupců a získali 
jsme 2 medaile. Nejlepší umístění 
dosáhla Tereza Knápková – 2. místo 
v mladších dorostenkách (čas 21,42 s), 
na 3. místě pak ve starších dorosten-

cích skončil Jan Motl (19,67 s, poprvé 
ve starších dorostencích pod 20 s).

Skutečské šedesátky

Naše dívky dosáhly na 1. kvalifikační 
soutěži na MČR v běhu na 60 m pře-
kážek v Chocni výborné výsledky, a tím 
i možnost zabojovat o postup. Proto 
naše 4 děvčata jela v neděli 8. května na 
soutěž do Skutče, kde proběhlo druhé 
kvalifikační kolo Pardubického kraje za 
účasti 192 soutěžících (nejvíc starších 
dívek 74). Nejlépe se dařilo Kateřině 
Kovářové, které osobní rekord 13,45 s 
stačil na 7. místo, na 10. místě skončila 
Kamila Pavléková (14,00 s). Na 8. 
místě v mladších dívkách se umístila 
Viktorie Břízová (18,71 s).

Liga MH okresu Ústí nad Orlicí 
v  běhu na 60 m překážek  – 
7. závod ročníku 2021/2022

V pátek 13. května jsme jeli do hasič-
ského areálu ve Svatém Jiří na před-
poslední soutěž Ligy 60 m překážek. 
Soutěže se zúčastnilo 114 dětí a běhalo 
se na travnaté dráze. Největší účast 
byla jako vždy ve starších dívkách – 48. 
Náš sbor reprezentovalo 10 závodní-
ků. Úspěšné byly starší dívky, Tereza 
Knápková si osobním rekordem do-

běhla pro 2. místo (13,35 s), na 5. mís-
tě byla Kateřina Kovářová (14,08 s), 
hned za ní na 6. místě Kamila Pavlé-
ková (14,10 s). V mladších dívkách 
skončila s „bramborovou“ medailí na 
4. místě Viktorie Břízová (18,01 s). Už 
tradiční odměnou za výborné výkony 
byla na zpáteční cestě zmrzlina.

V sobotu 14. května jsme pořádali 
v Žichlínku okrskovou soutěž, kde se 
prezentovalo mladší družstvo a dvakrát 
ukázalo požární útok.

V neděli 15. května se v Holicích za již 
letního počasí konal 3. kvalifikační zá-
vod na MČR v běhu na 60 m překážek. 
V mladších dívkách si Viktorka Břízová 
zaběhla osobní rekord 16,43 s, který 
jí stačil na pěkné 4. místo. Ve starších 
dívkách obsadila Kateřina Kovářová 6. 
místo (čas 13,78 s). V průběžném po-
řadí po třech závodech (ze 4) jsou Ka-
teřina Kovářová i Viktorka Břízová na 
5. místě a obě mají ještě šanci postou-
pit na MČR. Rozhodne se na poslední 
soutěži v září v Kamenci u Poličky.

Okresní kolo Plamen

27. – 28. května přivítal hasičský areál 
v Mladkově družstva okresu Ústí nad 
Orlicí, aby zde ukázala své umění v ha-
sičských disciplínách. V mladší katego-
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rii soutěžilo 29 (10členných) družstev, 
ve starší 39 družstev. Nás bohužel před 
soutěží, a dokonce i v den soutěže po-
tkalo mnoho omluvenek od rodičů, což 
znamenalo, že jsme neměli dostatečný 
počet dětí pro tuto soutěž. V pátek 
ráno po naložení veškerého hasičského 
vybavení, které jsme potřebovali na 
soutěž, stanů, karimatek, spacáků, 
laviček, stolů jsme odjeli do Mladkova. 
Po nástupu ve 13 hodin začaly disci-
plíny prvního dne. Starší měli první 
pokusy požárního útoku, požárního 
útoku CTIF a štafetu CTIF. Podmínky 
byly náročné, od 14 hodin až do večera 
šla jedna dešťová přeháňka za druhou. 
Ale hasiči nejsou žádná ořezávátka 
a statečně se s tím poprali. Moc se nám 
nevydařila štafeta CTIF, bylo znát naše 
oslabení hned na prvním úseku – žeb-
říková stěna, ve velmi vyrovnaném poli 
jsme skončili na 20. místě. Naopak se 
nám povedl požární útok CTIF, měli 
jsme jen 10 trestných bodů a v součtu 
s dosaženým časem jsme nakonec 
obsadili 10. místo. Až večer kolem 
18.30h (jako úplně poslední) jsme si 
připravili základnu na požární útok. 
Ten se nám vydařil skvěle, čas 28,44 s 
(nástřik 5 l vody) znamenal 4. místo. 
Večer v areálu probíhala diskotéka, po 
které jsme zalehli do stanů. Druhý den 
už bylo počasí lepší, objevilo se i sluníč-
ko. Naší první disciplínou byla štafeta 
dvojic, provedení bylo bez chyb, čas byl 
pěkný (65,22 s) a 9. místo. Poté jsme 
se připravili na štafetu 4 x 60 metrů, 
kde nás však potkala velká smůla, obě 
štafety měly neplatný pokus, a to byl 
pád v této disciplíně na poslední místo. 

Kino Lanškroun

Družstvo mladších se v úterý 14. červ-
na vydalo do Lanškrouna na film 
Zlouni. Po jeho zhlédnutí se přesunuli 
na náměstí na dobrou zmrzlinu.

Motokáry a  Laser arena 
Olomouc

Po náročném a úspěšném jaru si starší 
družstvo zasloužilo odměnu. Ve středu 
15. června jsme vyrazili vlakem do 
Olomouce. V centru města jsme si 
rezervovali 1,5 hodiny na motokárách. 
Každý kroužil dvakrát po 10 minutách 
motokárou po okruhu. Hned po odjetí 
jsme získali výsledky, jak kdo jezdil 
i s nejrychlejším kolem. Poté jsme sešli 
o patro níž, kde se nacházela Laser are-
na. Ve vymezeném a tmavém prostoru 
probíhaly bitvy 2 týmů, nebo souboje 
každý proti každému. Po odehrání hry 
jsme hned obdrželi výsledky, kdo byl 
jak úspěšný. V obou aktivitách jsme se 
skvěle bavili.

Krajské kolo dorostu  – 
Pardubice

V areálu SPŠCHT v Pardubicích Polabi-
nách se v neděli 19. června konalo kraj-
ské kolo dorostu Pardubického kraje 
pro ty, kteří postoupili z okresních kol. 
Jak už jsem dřív napsal, SDH Žichlínek 
zde reprezentovali v mladších doros-
tenkách Tereza Knápková a Kateřina 
Kovářová, ve starších dorostencích Jan 
Motl. A jejich výkony byly naprosto osl-
ňující. Ale popořádku! Po prezenci jsme 
hned šli na testy, ty dopadly úspěšně, 
tedy bez chyby. Pak jsme dlouho čekali, 
než odběhají 100 m překážek družstva 
a mohli běhat jednotlivci. V prvním 
pokusu si Terka opět malinko zlepšila 
osobní rekord na 20,16 s. Ve druhém 
pokusu následovala Káťa se zlepšením 
svého maxima (a to výrazně) na 20,87 s 
a také Jeňa Motl na skvělých 18,28 s. 
Terka i Jeňa 100 m vyhráli! Káťa jistila 
2. místem! Po 100 m bězích se dráhy 
přestavěly na dvojboj. Naše dívky 
běžely první pokus spolu a byl to souboj 
dvou nejlepších! Terka dvojboj vyhrála 
a Káťa byla druhá. To ve starších doros-
tencích bylo větší drama. Jeňa musel 
být nejhůře druhý. Po prvním pokusu 
tomu tak bylo, čekali jsme, co ukážou 
druhá kola. Tam se Jeňa ještě zlepšil! 
V tu chvíli nám to bylo jasné a vyvěšení 
celkových výsledků nám vše potvrdilo. 
Tereza Knápková získala 1. místo! 

Ve druhých pokusech požárních útoků 
jsme se už nezlepšili a zůstaly nám tak 
časy z předchozího dne. V celkovém 
pořadí jsme se umístili na 14. místě ze 
39 družstev. Téměř všichni z našeho 
družstva mohou soutěžit za starší ještě 
příští rok, tak věříme, že to bude ještě 
lepší.

Liga MH okresu Ústí nad Orlicí 
v  běhu na 60 m překážek  – 
8. závod ročníku 2021/2022

Při okresním kole v Mladkově v pátek 
27. května se také běžel poslední závod 
Ligy 60 m. Dráhy byly postaveny na 
trávě, a protože pršelo, soutěžící běhali 
opatrně. Celkem se posledního kola 
zúčastnilo 157 startujících. V mlad-
ších dívkách se medaile opět dočkala 
Viktorka Břízová – 3. místo (17,42 s). 
Ve starších dívkách byla na 2. místě 
Kateřina Kovářová (13,63 s), Kamila 
Pavléková na 6. místě (14,33 s).

Zde také proběhlo celkové vyhodno-
cení této Ligy ročníku 2021/2022. 
V mladších dívkách (celkem 43 děvčat) 
se umístila na skvělém 2. místě Vikto-
rie Břízová, na 6. místě pak byla Elen 
Vorková. Ve starších dívkách (celkem 
79 děvčat) se na vynikajícím 2. místě 
umístila Kateřina Kovářová, na 5. mís-
tě Kamila Pavléková, na 8. místě Tereza 
Knápková. Naše děvčata na podzim 
i na jaře podávala skvělé výkony. Před 
sezónou jsme tak vynikající výsledky 
nečekali. Pochvala patří i ostatním, 
kteří byli součástí našeho týmu. Podpo-
rovali se navzájem, pomáhali si.

Kateřina Kovářová byla hned za ní na 
2. místě. Jan Motl byl také na 1. místě! 
Lepší už to ani být nemohlo. To byl 
sen, fantazie! Všichni si zlepšili osobní 
rekordy v pravý čas na správném 
místě! SDH Žichlínek tak bude mít 
na Mistrovství České republiky v Ústí 
nad Labem 3. července dvojnásobné 
zastoupení, a to je úspěch obrovský!

Cyklistický výlet

28. června odpoledne jsme vyjeli na 
malý výlet na kolech. Někteří vyrazili 
již z Tatenice a přes Třebařov dojeli do 
Žichlínka, kde se setkali s ostatními. 
Odtud jeli přes Lukovou, Rudoltice, 
Ostrov kolem lanškrounských rybníků. 
Po krátkém posezení U Knoflíku jsme 
dojeli do Žichlínka a poté domů. Bylo to 
rozloučení s velmi úspěšným ročníkem 
2021/2022.

Mistrovství České republiky 
dorostu Ústí nad Labem

V neděli 3. července se na Městském 
stadionu v Ústí nad Labem konalo 
Mistrovství České republiky dorostu 
v hasičském sportu, konkrétně v tento 
den to byli nejlepší dorostenci a doros-
tenky v jednotlivcích. Z každého kraje 
postoupili 3 dorostenci a 3 dorostenky 
v kategoriích mladší, střední a starší.

Za náš Pardubický kraj postoupili hned 
dva zástupci SDH Žichlínek, za mladší 
dorostenky Tereza Knápková, za starší 
dorostence Jan Motl. Nepatřili k hlav-
ním favoritům na medaile, a tak mohli 
jen překvapit.

Okresní kolo dorostu

V hasičském areálu v Mladkově pro-
běhlo 12. června okresní kolo dorostu 
ročníku 2021/2022. Po podzimním 
Závodu požárnické všestrannosti jsou 
na jaře disciplíny 100 m překážek 
a testy požární ochrany (pro družstva 
i jednotlivce), dvojboj na 100 m pro 
jednotlivce, štafeta 4 x 100 m a požární 
útok pro družstva. Jednotlivci jsou 
v kategoriích mladší, střední a starší 
(do krajského kola postupují první 
3), družstva dorostenci, dorostenky 
a smíšení. SDH Žichlínek měl zastou-
pení v jednotlivcích (mladší a střední 
dorostenky, starší dorostenci). Nejprve 
přišly na řadu běhy na 100 m ve třech 
dráhách, každý měl 2 pokusy. Z našich 
sportovců si Tereza Knápková zlepšila 
osobní rekord na 20,28 s a byla na 2. 
místě, Kateřina Kovářová pak na 5. 
místě, obě v mladších dorostenkách. 
Jan Motl ve starších dorostencích 
s časem 19,45 s získal 1. místo. Testy 
napsali všichni bez chyby (v testu je 
15 vybraných otázek z celkových 50). 
Odpoledne se běhal dvojboj – od startu 
je 30 m bariera 2x 2 m s oknem, které 
se proskakuje, potom po dalších 30 m 
je hasicí přístroj 6 kg, který se přenáší 
a postaví na desku (nesmí spadnout!) 
a dále už se běží do cíle. Opět dva poku-
sy, počítá se lepší. Tereza Knápková 
byla na 1. místě, Jan Motl na 2. místě, 
Kateřina Kovářová na 3. místě. Pak 
už jsme netrpělivě čekali na celkové 
výsledky. A měli jsme z nich velkou 
radost. Tereza Knápková 1. místo, Ka-
teřina Kovářová 2. místo! Obě postup 
do krajského kola! Kamila Pavléková 
pak byla na 6. pozici, Jan Motl 2. místě! 
Poprvé za SDH Žichlínek v dorostu po-
stoupili do krajského kola 3 sportovci!

Liga dorostu okresu Ústí 
nad Orlicí v  běhu na 100 m 
překážek  – 5. závod ročníku 
2021/2022

12. června proběhl v Mladkově posled-
ní závod Ligy 100 m. Časy v běhu na 
100 m z okresního kola se pro přihlá-
šené počítaly i do této Ligy. Odpoledne 
pak bylo vyhlášení celkových výsledků. 
To pro nás byly krásnou tečkou ve vel-
mi úspěšném dni. Poprvé jsme měli 2 
vítěze! V mladších dorostenkách na 1. 
místě Kateřina Kovářová, na 4. místě 
Tereza Knápková, na 7. místě Kamila 
Pavléková, ve starších dorostencích 
Jan Motl také 1. místo!

Dorostenci začali 100 m překážek. 
Jeňovi se první pokus vůbec nepovedl. 
Ve druhém už to bylo lepší, ale přece 
jen musel jít i na nějakou jistotu. Čas 
18,54 s nakonec stačil na 7. místo.

V dorostenkách Terka v prvním pokusu 
dokonce spadla z kladiny, ale ve dru-
hém se statečně a obdivuhodně vzcho-
pila na svůj osobní rekord 19,47 s 
a bylo z toho 7.místo. Testy napsali oba 
bez chyb!

Od 14 hodin se pak běhal dvojboj. Jeňa 
dal v prvním pokusu 16,27 s (nový 
os. rekord), ve druhém se hecnul ještě 
víc (hasičák byl stabilnější než na 
kraji) a poprvé dal pod 16 s - 15,83 s. 
Výsledek? 3. místo! Terka se také moc 
snažila, ale limitovalo ji obražené ko-
leno. I přesto první pokus 19,62 s (os. 
rekord), druhý ještě malinko zlepšila 
na 19,51 s.

Celkové výsledky: Jan Motl - 5. místo, 
Tereza Knápková - 7. místo (Pozn. Ter-
ka běhá hasičský sport teprve druhým 
rokem!)

Bylo to krásné, zpívaná státní hymna 
na úvod, fanoušci vytvořili skvělou 
atmosféru, když se někomu nedařilo 
(hlavně na 100 m), o to víc povzbuzo-
vali.

I když jsem si kdysi říkal, aspoň jednou 
to zažít, tak musím říct, tohle se neo-
mrzí.

Vedoucí mládeže SDH Žichlínek Jiří Mutl
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Kadetky TJ Žichlínek

Po zlaté sezóně jsme hledali další 
motivaci do tréninku. Obvykle to bývají 
letní turnaje. Bohužel letos to vypada-
lo, že nikdo nic nechce pořádat. Uspo-
řádali jsme tedy za odměnu týmovou 
třídenní akci na Dolní Moravě od 6. do 
8. 5. Samozřejmě, že pohyb byl v hlavní 
roli. Výšlap na Stezku v oblacích, 
adrenalin na bobové dráze a balanční 
trénink v lanovém centru doplnily dva 
kondiční tréninky a společenské hry. 
Počasí bylo ideální a myslím, že hlavní 
týmová myšlenka byla splněna.

Poté jsme se vrátili chvíli na kurt a zú-
častnili jsme se tradičního „Zmrzliňá-
ku“ v Lupenici 21.–22. 5. ve společné 
kategorii kadetek – juniorek. Holky zde 
prohrály pouze jedno utkání, které je 
umístilo na 3. místo v kategorii. (Rtyně 
1:1, Dolní Újezd 0:2, Kroměříž 2:0, 
Náchod 2:0, Rychnov nad Kněžnou 
2:0).

Druhý šestkový turnaj jsme tradič-
ně pořádali v Žichlínku 12. června. 
Hrálo se ve dvou skupinách. Skupina 
A) Žichlínek, Slavia Hradec Králové, 
Slavia Praha, Šumperk; B) Polička, 
Svitavy, Rtyně, Žďár nad Sázavou.

Poté křížem první s druhým, třetí se 
čtvrtým a o umístění, tedy pět utkání 
pro každý tým.

Většinu soupeřů jsme pozvali z České-
ho poháru (Polička, Žďár, Praha, Rty-
ně), Šumperk z Olomouckého kraje. 
Letošní sezónu jsme nepotkali Svitavy 

(1. liga) a pro nás neznámá byla Slavia 
HK (Extraliga Kky).

Domácí turnaj je pro nás vždy speciální 
atmosférou a náš tým postupně vyhrá-
val set za setem.

Až posledně zmiňovaný tým se nám 
stal osudným. Prohráli jsme s nimi ve 
skupině 1:2 a znovu jsme se potkali 
ve finále. Lepší Hradec vyhrál, ale my 
jsme zahráli svůj limit a krásné 2. místo 
se počítá!

2:0 Šumperk
2:0 Slavia Praha
1:2 Slavia HK
2:0 Polička (semifinále)
0:2 Slavia HK

Moc děkujeme všem za pomoc při po-
řádání turnaje. Vše klapalo, jak mělo, 
děkujeme! Děkujeme obci Žichlínek za 
finanční podporu.

První beach volejbalová se-
zóna aneb Žichlínek na Olym-
piádě mládeže a  Mistrovství 
České republiky U16

Už minulý rok jsme po halové sezóně 
kombinovali tréninky na písku. Důvo-
dy jsou jednoduché, změna stereotypu 
a kondice. To jsme ale zdaleka netu-
šili, že nás to může posunout až na 
výkonnostní špičku beach volejbalu 
v ČR. Vzniklo to náhodným e -mailem 
z Olomouckého kraje, který v dubnu 
informoval, že na Olympiádu mládeže 
se mohou kvalifikovat děvčata ročníku 
2006 a mladší (což jsou dvě třetiny 

našeho týmu), narozdíl od šestkové-
ho volejbalu, kde se nominují hráčky 
o dva roky mladší. Zkontaktovala 
jsem tak vedoucího za Pardubický kraj 
Ondřeje Koldera, který je vedoucím 
za náš kraj a současně vedoucí beach 
volejbalového týmu. A vlak se rozjel. 
První beachový kemp v Pardubicích 
a dva kvalifikační turnaje na Olympiá-
du mládeže se odehrály v Pardubicích 
(23. 4. , 13. 5.). Stále jsem to brala jako 
zpestření sezóny s bonusem nějakého 
turnaje. Jenže všem našim holkám 
se dařilo (Andy s Naty 3. a 4. misto, 
Hanka Fulíková s Luckou Šulákovou 
8. místo) a Terce Janečkové s Anežkou 
Vilčovou se podařilo oba kvalifikační 
turnaje vyhrát a nominovat se tak 
na Olympiádu mládeže. Chtěli jsme 
dívkám samozřejmě co nejvíc pomoc 
s přípravou, zajistit republikovou 
konkurenci a vlastně, jak se to hraje:). 
Turnaje jsou většinou pro 16 nebo 24 
týmů a hraje se to systémem 2KO, dva-
krát prohraješ a skončíš. Šest týmů se 
do turnaje musí dostat přes kvalifikaci, 
která se hraje předchozí den. Tak jsme 
zkusili přihlásit Český pohár do 16 let 
(U16) v Praze na Hamrech (15. 5.). 
Dostali jsme se tam na poslední chvíli 
bez kvalifikace a obě naše dvojice Terka 
s Anežkou (5. místo) i Andy Vanclová 
s Naty Horákovou (8. misto) přivezly 
první body z turnaje. Zkusila jsme 
druhý český pohár U16 v Opavě. Oba 
naše týmy prošly kvalifikací do hlavní 
soutěže. Andy s Naty 9. místo, Terka 
s Anežkou senzačně 3. místo. A zrodila 
se myšlenka na účast na Mistrovství 

Kadetky TJ Žichlínek

republiky, kam postupuje 24 nejlepších 
týmů podle nasbíraných bodů v žeb-
říčku. Věděli jsme, že potřebujeme za 
měsíc odehrát čtyři turnaje. Anežka 
s Terkou se přes kvalifikaci probojo-
valy na Český pohár do 18 let v Brně 
(3.–5. 6.) a na třídenním turnaji pro 
24 týmů uhrály neuvěřitelné 5. místo, 
které je díky vyšším bodům za starší 
kategorii katapultovalo v žebříčku 
nahoru. Poté přišel turnaj v Hluboké 
nad Vltavou - 5. místo (12. 6.), v Praze 
Střešovicích 8. místo (19. 6.).

Andy s Naty se zúčastnily ve stejném 
termínu níže bodované druhé ligy 
v Brně (U16), kterou se jim podařilo 
senzačně vyhrát!

25. 6. jsme uspořádali vlastní bea-
chový turnaj - krajský turnaj U18. 
Anežka s Terkou už věděly, že na MČR 
pojedou, jen jsme nevěděli, z jaké 
pozice v žebříčku budou nasazeny. 
V Lanškrouně jsme mohli nasadit čtyři 
týmy, 3 týmy přijely z Pardubic a jeden 
tým z Olomouce. Všichni jsme si celý 
den moc užívali a pro kadetky to bylo 
i ukončení sezóny, kterou opravdu 
poslední dva měsíce strávili na písku.

První, druhá a čtvrtá pozice pro TJ 
Žichlínek byla satisfakcí.

1. místo Terka Janečková s Anežkou 
Vilčovou,
2. místo Lucka Knápková s Terkou 

Pallovou,
3. místo tým z Olomouce,
4. místo Andy Vanclová s Naty Horá-
kovou.

Anežka Vilčová, Terka 
Janečková, 7. nejlepší pár 
v  republice

27.–30. 6. dívky reprezentovaly Pardu-
bický kraj na Olympiádě děti a mládeže 
v Olomouci - v beach volejbale U17. 
Parný týden jim dal zabrat a po skvě-
lém začátku, kdy sehrály tři vítězná 
utkání, druhá polovina týdne nebyla 
tak úspěšná. V konečném pořadí to 
bylo pěkné 8. místo. I tak ale bylo znát, 
že výkonnostně se neustále zlepšují 
a ihned je čekal druhy vrchol sezóny: 
Mistrovství České republiky U16 
v Praze na Strahově. Na mistrovství se 
dostalo nejlepších 24 dvojic z ČR, které 
během sezóny nasbíraly nejvíc bodů 
v turnajích Českého volejbalového sva-
zu. Do celkového počtu bodů se poté 
započítává 8 nejlepších výsledků. Na-
ším slečnám stačilo šest turnajů, aby se 
na MČR kvalifikovaly jako 9. nasazený 
pár. Systém turnaje se hraje 2KO.

První utkání sehrály s trochou ner-
vozity, ale přesvědčivě 2:0 s 24. 
nasazeným párem. Poté nás čekaly 
8. nasazené, a to byla bitva o každý 
bodík do koncovky, a naštěstí pro nás 
vítězně. Tato výhra nás katapultovala 

až do předčtvrtfinále, kde jsme narazily 
na nasazené jedničky. Takový respekt 
a strach nás svazoval. Prohra byla jas-
ná a nás čekal systém oprav. V opravě 
jsme měly jasný cíl a holky si šly opět za 
každým bodem do vyrovnané kon-
covky, s obrovskou radostí na konci. 
Jedeme dál, jsme v TOP 8 a chceme do 
TOP 6. Před námi je nasazený pár číslo 
4. Vysoká blokařka, malá bojovnice se 
skvělým servisem. Moc jsme chtěly, 
věřily jsme si. Oba sety jsme tahaly 
za lepší konec, bohužel lepší servis 
soupeřky nás vždy uzemnil. První set 
bohužel v koncovce 18:21. Jakoby to 
naše holky ještě víc nabudilo a dokáza-
ly v druhé setu odskočit až na rozdíl 6 
bodů a dotáhly ho do vítězného konce. 
Tiebreak. Dva body sem, dva body tam. 
Bojuje se o každý bod. Bohužel smůla 
se na nás přilepila v koncovce a smut-
ně prohráváme 13:15. Musím říct, že 
i jako trenér si nepamatuji takovou 
krutou porážku. Pocit, že jsme lepší, 
víc chceme, ale ve sportu vždy nestačí.

Vezeme 7. místo z republiky. Tým ze 
Žichlínku, který hraje na písku dva mě-
síce. I tak je to neskutečné, kam jsme 
se dokázali prodrat. Jsme neskutečně 
hrdí. Rodiče, holky, trenéři, všichni do 
toho dali maximum. Díky!

za tým trenérů Iveta Marková a Ladislav Vilč

2. liga Brno, 1. místo Natálie Horáková, Andrea Vanclová Olympiáda mládeže, Tereza Janečková, Anežka Vilčová
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Sbor dobrovolných hasičů 
Žichlínek přišel o významného 
a zasloužilého člena pana Josefa 
Kuře, který nás dne 23. 6. 2022 
navždy opustil.

Pan Josef Kuře vstoupil do Sbo-
ru dobrovolných hasičů v Žich-
línku v roce 1964. Od té doby 
vykonal pro sbor mnoho práce, 
za kterou v minulosti dostal 
řadu ocenění. Již v roce 1978 
obdržel bratr Josef od Okresní-
ho sdružení hasičů v Ústí nad 
Orlicí Čestné uznání, v roce 
1988 následovala medaile Za 
příkladnou práci a v roce 1998 
medaile Za zásluhy. V roce 2008 
vyznamenalo Čestným uznáním 
bratra Josefa i Krajské sdružení 
hasičů Pardubického kraje, kte-
ré mu hned v roce 2011 udělilo 
také medaili Svatého Floriána. 
Následovalo Čestné uznání 
Sdružení hasičů Čech, Moravy 
a Slezska, které obdržel v roce 
2016, a v následujícím roce 
2017 dosáhl na jedno z nejvyš-
ších vyznamenání, kdy obdržel 
medaili Za mimořádné zásluhy. 
Čest jeho památce!

Mgr.  Ladislav Pospíšil, starosta SDH 
Žichlínek

Vzpomínka na 
bratra hasiče

Volejbalová přípravka se po covidovém 
přerušení zúčastnila 4 turnajů v barev-
ném minivolejbale, a to v hale v Le-
tohradě a České Třebové, na antuce 
v Lanškrouně a opět v České Třebové. 
Po pomalejším začátku, který byl spíše 
na rozkoukání, jsme nakonec dovezli 
i nějaké vytoužené medaile.

Bylo hodně znát, když se udělalo venku 
hezky a my jsme mohli přejít z tělocvič-
ny na kurty. Jelikož je nás hodně a ka-
pacita tělocvičny omezena, mohli jsme 
trénovat pouze 1 x týdně. Na antuko-
vém hřišti je prostoru dost, a tak jsme 
začali trénovat 2x - 3x týdně a myslím, 
že se to na většině našich hráčů, tedy 
spíše hráček, (2 chlapci a 30 dívek) 

Volejbalová přípravka Ze školy a školky

Mateřská škola
V jarních měsících předškolní děti 
navštěvovaly grafomotorický kurz 
organizovaný naší základní školou, 
seznamovaly se s prostředím školy 
a paními učitelkami, účastnily se 
předplaveckého výcviku v bazénu 
v Lanškrouně.

Velikonoční svátky jsme přivítali setká-
ním s rodiči a krátkým vystoupením 
dětí, společně si děti s rodiči vyrobili 
velikonoční dekorace.

Začátkem května se uskutečnil Den 
otevřených dveří, kdy se veřejnost 
k nám mohla přijít podívat. Rodiče, 
kteří měli zájem o naši školku, si 
vyzvedli přihlášky pro své děti k před-
školnímu vzdělávání, jelikož 12. května 
se konal zápis do mateřské školy. Všem 
podaným žádostem bylo vyhověno a od 
září se budeme těšit na 14 nových dětí. 
Po dlouhé době nás navštívilo divadlo 
Jojo s pohádkou Dlouhý, Široký, Bys-
trozraký. Tradičně jsme se fotografova-
li, abychom měli vzpomínku na letošní 
školní rok.

Den dětí jsme oslavili návštěvou 
kina a pohádkou Myši patří do nebe. 
Začátkem června jsme si udělali výlet 
do Pradědova dětského muzea v Blu-
dově, kde jsme si připomněli spoustu 
pohádkových postav, pohráli jsme si 
v tematických domečcích, zadováděli 
na hřišti, nejvíce se dětem líbily hrátky 
s vodou. Školní rok jsme zakončili 
rozloučením s předškoláky. Děti byly 
pasovány na školáky, zhlédly divadlo 
a spolu s rodiči a paními učitelkami si 
opekly párky.

Přejeme budoucím školákům hodně 
úspěchů, ať jsou jejich školní léta ra-
dostná a všem dětem i rodičům krásné, 
veselé léto☺.

Základní škola
PLAVECKÝ KURZ

Naše škola se letos zúčastnila plavec-
kého kurzu, který probíhal v období 
od 1. 4. do 10. 6. Jezdili jsme každý 
pátek do České Třebové, kde si děti 
převzaly zkušené instruktorky. Děti 

byly rozděleny do pěti družstev dle pla-
veckých schopností. Nezkušení plavci 
se seznamovali se základy plavec-
kých stylů, využívali různé pomůcky 
a postupně odbourávali strach z vody 
a hloubky. Na konci každé lekce byl 
prostor na vodní radovánky, skákání ze 
skokánků či jízdu na velké skluzavce. 
Jedním z velkých zážitků byla lekce, 
na kterou si měly děti přinést pyžamka 
a vyzkoušely si, jak se plave v oblečení. 
Na posledním plavání si děti zasloužily 
mokré vysvědčení a velkou pochvalu.

ŠKOLA V  PŘÍRODĚ 
V  HEROLTICÍCH

Naše usměvavá škola pobývala od 11. 
do 13. 4. 2022 v Herolticích na škole 
v přírodě. Zúčastnilo se jí 42 žáků. 
Počasí nám přálo a díky tomu jsme si 
mohli užívat procházky po okolí, ven-
kovní hry v lese a v areálu. Také jsme 
vyrazili na výlet do nedalekých Horních 
Heřmanic, kde jsme se odměnili po-
hárem v místní kavárně. Po náročném 
dni jsme si užívali ve vnitřním bazéně 
a vířivce. Dětem se škola v přírodě moc 
líbila a už se těší na další.

PŘÍRODOVĚDNÁ SOUTĚŽ

Soutěž, kterou pořádal DDM Lan-
škroun, jsme absolvovali s některými 
žáky 4. ročníku. Stupně vítězů jsme 

tentokrát museli přenechat jiným…, 
ale již víme, na co se připravit v dalším 
roce, kdy se určitě také zúčastníme. 
Konkurence je veliká. Budeme se sna-
žit osvojit si všechny rodové i druhové 
názvy rostlin a živočichů, aby nám 
žádný půl bod již neunikl. Oslava přes-
to byla a naše šikovné děti jsme vzali 
za odměnu stylově na mechový dort do 
Bilerbinu.

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

Tato akce probíhá pod vedením obce 
a děti z naší školy již pravidelně zpest-
řují rodičům a jejich blízkým program. 
Tentokrát se této dobrovolnické práce 
ujalo 6 žáků ze 3., 4. a 5. třídy a moc 
jim za jejich obětavost děkujeme. 
Stejně tak i paní Simandlové, která 
se ochotně ujala jejich doprovodu na 
klávesy. Novorození občané Žichlínku 
si na jejich vystoupení určitě nevzpo-
menou, ale ostatním se snad pár slov 
z jejich básní a písní v některých život-
ních chvílích vybaví…

TANEČNÍ SOUTĚŽ

V měsíci květnu žákyně čtvrtého roční-
ku uspořádaly taneční soutěž pro celou 
školu. Vše si důkladně naplánovaly 
a zorganizovaly. Soutěže se zúčastnily 
žákyně druhého, čtvrtého a pátého 
ročníku. Porota složená z pedagogic-

Recitační soutěž

projevilo. Na posledním turnaji v Čes-
ké Třebové se ukázali v dobrém světle, 
nedovezli sice žádnou medaili, ale urči-
tě ostudu neudělali! V pátek 24. června 
jsme ukončili sezónu výletem na poldr 
a přespáním v tělocvičně.

Tímto bych chtěl poděkovat všem dě-
tem (hráčům) za vůli trénovat a dobrou 
reprezentaci naší obce na turnajích. 
Ale hlavně chci poděkovat trenérům, že 
si našli v téhle divoké době čas na děti, 
které by jinak seděly doma u televize 
či mobilů, a mají chuť je naučit něco, 
co tuto vesnici proslavilo a co málem 
zaniklo.

Jaromír Motl
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kého sboru to neměla jednoduché, 
nicméně spravedlivě rozdělila body 
mezi soutěžící.

RECITAČNÍ SOUTĚŽ

Některé soutěže jsou náročné fyzicky, 
jiné naopak psychicky. Recitační sou-
těž je jasně případ druhý. A to nejen pro 
děti. Porota se při rozhodování mezi 
tolika vynikajícími výkony také pořád-
ně zapotila. Žáci si vybrali básničky 
veselé - například hlemýždě, co leze 
přes hýždě, jiné nás naopak přivedly 
k zamyšlení. V každé třídě proběhlo 
nejdříve třídní kolo a vítězové postou-
pili do kola školního. Není poražených. 
Všichni, kdo se překonali, zvládli se 
naučit a přednést svou báseň, jsou 
v našich očích vítězové a jako takové si 
je budeme pamatovat.

číst slova a věty. Děti přečetly pohád-
kový příběh před králem z pohádkové 
říše. Pan král je za úspěšné přečtení 
pasoval na čtenáře. Děti složily čte-
nářský slib a jako upomínku na tento 
den dostaly pěknou knihu.

AKTOVKOVÝ DEN

Předškoláci ze třídy Soviček si ve čtvr-
tek 14. 6. 2022 vyzkoušeli, jaké to je 
být školáčkem a školačkou. Předško-
láci se svými aktovkami zavítali o pár 
schodů výše do 1. třídy za prvňáčky. Ti 
jim ukázali, co se od září naučili a co 
je potřeba míti v aktovce. Budoucím 
prvňáčkům se ve škole líbilo a my se 
na ně v září moc těšíme.

Konec školního roku vždy patří vý-
letům. Tentokrát se uskutečnil nejen 
výlet celé školy do ZOO Dvůr Králové, 
ale i třídní výlety.

ZOO DVŮR KRÁLOVÉ NAD 
LABEM

Školní výlet celé naší školy proběhl 
15. června. Společně s dětmi jsme 
ráno nasedli do autobusu a vydali 
se na očekávanou návštěvu ZOO. 
Prohlédli jsme si všechna zákoutí 
zoologické zahrady, projeli se safari 
busem, který nás provezl otevřenou 
částí safari s africkými kopytníky. Po 
prohlídce zahrady měly děti možnost 
vyzkoušet hřiště z akátového dřeva 
vybavené lanovými a dřevěnými pro-
lézačkami, houpačkami a skluzavka-
mi postavenými rovněž v africkém 
stylu. Ten, kdo si chtěl po náročném 
slunném dni odpočinout, si mohl 
usednout do stínu palem a občerstvit 
se. Domů jsme se vraceli unaveni, ale 
plni krásných zážitků a dojmů.

VÝLET DO PRAHY

Čtvrtý ročník si udělal exkurzi do 
našeho hlavního města Prahy, kde 
mu nesměla uniknout nejdůležitější 
místa, například Václavské náměstí, 
Národní divadlo, Karlův most a jeho 
Staroměstská mostecká věž. Na tu 
děti vystoupaly a mohly si projít i (ji-
nak nepřístupné) podkroví. Podívali 
jsme se na Prahu nejen z výšky. Druhý 
netradiční pohled na toto historické 
místo nám nabídla přímo Vltava. Ka-
pitán lodi nám ukázal Bradáče, který 
dříve pražským obyvatelům ozna-
moval nebezpečí záplav, a na chvilku 
jsme vpluly do minulosti při průplavu 

kanálem Čertovkou, přezdívaném 
pražské Benátky. Vodník Karbourek 
tam u mlýnského kola žebrá od kolem-
jdoucích džbánek piva. Jízda metrem, 
nejdelší eskalátor měřící téměř 90 m 
a návštěva „mekáče“ už byly jen tako-
vou sladkou tečkou v prima dni.

VÝLET - MOHELNICE

Výlet pátého ročníku prožili žáci se 
svojí paní učitelkou v Morava Campu 
v Mohelnici. A protože to byl jejich 
poslední společný výlet, bylo jasné, 
že bude nabitý zážitky. První den děti 
navštívily dopravní hřiště, kde si za-
půjčily šlapadla a naučily se dodržovat 
předpisy. Po obědě si prohlédly město 
a ochutnaly místní zmrzlinu. V kem-
pu si pak zahrály turnaj v minigolfu 
a k večeři na ně čekala pizza. Protože 
šlapadla měla velký úspěch, druhý 
den dopoledne děti opět strávily na 
dopravním hřišti. A po obědě už se 
nemohly dočkat koupaliště. Zbytek 
výletu tak byl zasvěcen vodním rado-
vánkám.

NETRADIČNÍ ŠIPKOVANÁ

V pátek 24. června uspořádaly paní 
učitelky pro své žáky netradiční 
šipkovanou. Žáci byli rozděleni do 
osmi smíšených skupinek. Vedoucí 
skupinky byl vždy žák pátého ročníku 
a k němu byli přiřazeni mladší žáci. 
Úkolem bylo postupně projít Žichlí-
nek, po cestě splnit 10 různých úkolů. 
Všichni žáci dorazili úspěšně do cíle 

Měsíc červen byl ve škole velmi pestrý.

DĚTSKÝ DEN

1. června jsme pro děti z naší školy 
připravili zábavný program. Dětský 
den jsme zahájili piknikem na školní 
zahradě. Na dekách všichni společně 
bohatě posvačili a někde nechybělo ani 
šampaňské (samozřejmě dětské…). 
Na louce za školou a atletickém hřišti 
následně děti prošly čtyřmi zábavnými 
aktivitami. Každému školákovi byl 
předán kelímek s nakrájeným ovocem 
a netradičním zakončením byla čokolá-
dová fontána, do které si mohli ovocný 
poklad namáčet.

,Mám radost, když vidím radost,“ pro-
nesl jeden ze skřítků v pohádce Jana 
Wericha Tři veteráni. Je to tak! A co 
teprve ta radost dětská☺.

NÁVŠTĚVA KINA 
V  LANŠKROUNĚ

V červnu byla žákům čtvrtého a pá-
tého ročníku poskytnuta odměna za 
účast v soutěži s regionální učebnicí 
Lanškrounsko v podobě návštěvy kina 
v Lanškrouně. Děti zhlédly animovaný 
film Luca, který je už navnadil na letní 
prázdniny. Aby toho nebylo málo, děti 
se občerstvily v pekárně a zadováděly 
na dětském hřišti.

PASOVÁNÍ NA ČTENÁŘE

8. června proběhlo Pasování prvňáčků 
na čtenáře. Všichni se od začátku roku 
snažili naučit jednotlivá písmenka, 

a odměnou jim bylo koupání v bazénu, 
jízda na vodní skluzavce a osvěžující 
meloun. Velké poděkování patří panu 
Milanu Jandovi, který nám k vodním 
radovánkám propůjčil svou zahradu 
a poskytl veškeré potřebné zázemí.

Školní družina
V jarních měsících nezahálela ani 
školní družina. V průběhu měsíců 
května a června probíhala družinová 
olympiáda např. v pexesu, skládání 
puzzle. piškvorkách, Dobble, Cink 
nebo v karetní hře prší.

S paní vychovatelkou si děti vyzkouše-
ly různé přírodovědné pokusy – pěno-
vého hada, umělý déšť, pracovaly také 
s novým Lego WEEDO, kde kromě 
skládání kostiček své výrobky i pro-
gramovaly.

Po celý školní rok děti sbíraly čajové 
obaly a zúčastnily se soutěže ve sběru 
těchto obalů, kterou pořádal DDM 
Damián v Lanškrouně. Úspěšná při 
sběru byla Elenka Vorková, která 
svým nasbíraným počtem obalů obsa-
dila 3. místo.

Všem dětem a jejich rodičům přeje-
me slunečné pohodové prázdniny se 
spoustou krásných zážitků a dobro-
družství☺.

Kolektiv ZŠ a  MŠ

Dětský den

Školní výlet Mohelniceškolní výlet ZOO
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ŽICHLÍNEK  – SVOZOVÝ PLÁN PRO ROK 2022

Měsíc
Směsné odpady popelnice Svoz plastu popelnice Svoz papíru popelnice

úterý (v  sudém týdnu) úterý (v  lichém týdnu) pondělí (v  lichém týdnu)

Leden 11 25  4   3 31  

Únor 8 22  1   28   

Březen 8 22  1 29  28  

Duben 5 19  26   25   

Květen 3 17 31 24   23   

Červen 14 28 21   20   

Červenec 12 26  19   18   

Srpen 9 23  16   15   

Září 6 20  13   12   

Říjen 4 18  11   10   

Listopad 1 15 29 8   7   

Prosinec 13 27  6   5   

SKLO: 2.  únor, 4.  květen, 3.  srpen, 2.  listopad

KOV: 17.  leden; 14.  březen; 9.  květen; 4.  červenec; 29.  srpen; 24.  říjen; 19.  prosinec

Jubilanti 80 a  více let ve 2. čtvrtletí roku 2022

Jiřina Kyselová, 81 let
Anežka Řeháková, 86 let
František Vaníček, 83 let
Otakar Čížek, 91 let
Marie Slavíková, 97 let
Zdeněk Hejl, 87 let

Vážení oslavenci, k Vašim narozeninám Vám přejeme především 
zdraví, hodně spokojenosti a životního elánu.

Myslivecký spolek Žichlínek pořádá 

Rybářské závody
Konané dne: 13. 8. 2022 od 5.00 
(losování míst v e 4.30)

Místo: „rybník Kozák“

Hlavní cena: divoké prase

Občerstvení zajištěno!

Závod je omezen na 35 závodníků.

Startovné: 300 Kč/závodník

Přihlášky do 5.  8.  2022

Informace na tel.: 602 438 143

Jubilanti

Kalendář akcí
19. 08. 2022 Letní kino v Žichlínku

03./04. 09. 2022 Žichlínský škerpál (termín bude upřesněn)

09. 10. 2022 Drakiáda

19. 10. 2022 Divadelní představení souboru Škeble

25. 06. 2022 Pouťové posezení

Božena Burešová, 94 let
Jan Marek, 80 let
Marie Čížková, 80 let
Josef Syrový, 82 let
Otakar Černohous, 87 let


